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Judeţul Teleorman  

Consiliul local al municipiului Turnu Magurele 

 

 

 

 

PROCES VERBAL 

Încheiat astăzi 05.02.2024 

în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al municipiului Turnu Măgurele, 

la care participă 16 consilieri locali din totalul de 19 în funcție 

 

 

Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel deschide şedinţa şi informează Consiliul 

Local că prin dispoziţia nr. 138 din data de 02.02.2024, acesta a fost convocat în şedinţă extraordinară. 

Din totalul de 19 consilieri locali în funcţie, 16 sunt prezenţi. Au anunțat că nu pot participa 

la ședința de astăzi a Consiliului Local, domnul consilier local Daciu Georgel, domnul consilier local 

Constantin Virgil-Lucian și domnul consilier Nuță Radu-Daniel. 

Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel supune spre aprobare procesul verbal al 

şedinţei ordinare din data de 30.01.2024 care este aprobat în forma tehnoredactată cu 16 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte de şedinţă Lambă Daniel prezintă proiectul ordinii de zi:   

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării sumei de 9.684.500 lei din excedentul 

bugetului local al municipiului Turnu Măgurele rezultat la încheierea exerciţiului bugetar pe anul 

2023 pentru finanţarea cheltuielilor secţiunii de dezvoltare în anul 2024.       

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

     Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-

finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, gospodărie comunală, 

amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și comerț. 

Domnul Preşedinte supune la vot ordinea de zi, aceasta fiind aprobată cu 16 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 1 care are aviz favorabil de la comisia 

de specialitate. 

Domnul Primar: este vorba despre excedentul bugetar și v-am propus utilizarea lui. Marea 

majoritate a sumelor am avut-o și în anii trecuți pe anumite proiecte întrucât nu s-au cheltuit banii 

pentru că nu s-au finalizat proiectele. Sunt bani care ni s-au întors în timpul anului din rambursări, 

aveți pus la dispoziție materialul de ieri. Dacă aveți întrebări, sunt trecute aici toate obiectivele unde 

au fost alocați bani prin proiectul de hotărâre. Vă enumăr proiectele care au sume mai mari de bani: 

proiectul privind reabilitarea sediului primăriei, proiectul Turnu digital, continuarea proiectului 

Cetate 2, proiectul privind portul.  

Toate sumele sunt detaliate aici, dacă dumneavoastră aveți întrebări referitoare la materialul 

pe care vi l-am pus la dispoziție. 

Domnul consilier local Petrescu Emil: o singură întrebare. Sunt prinși aproape 3 milioane lei 

la studii și proiecte. 

Domnul Primar: da, acest lucru discutam mai devreme cu doamna Mitrofan care zicea că nu 

a detaliat pentru că noi nu ne dăm seama de cuantumul sumei când întocmim studii și proiecte. El 

este prins la global. Dacă noi treceam o sumă la un studiu și nu ne încadram trebuia să venim cu 

modificare de hotărâre de consiliu. Oricum trece prin filtrul dumneavoastră aprobarea fiecărui studiu. 

Domnul consilier local Petrescu Emil: aveți deja un program, un proiect pentru ceea ce gândiți 

să faceți? 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: da. Am prevăzut 

întocmirea proiectului tehnic pentru eficiență energetică la Școala gimnazială nr. 1 și la Școala 

gimnazială nr. 2, deja banii sunt rezervați pentru următoarea perioadă de finanțare întrucât ADR-ul a 

întocmit D.A.L.I.-urile pentru aceste investiții și suntem nevoiți să facem proiectul tehnic deoarece 

este anexă la cererea de finanțare. S-a prevăzut o sumă pentru o centrală la Liceul teoretic „Marin 

Preda”. 
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Domnul Primar: acum aproximativ două săptămâni, timp de trei zile au fost probleme cu 

centrala termică, este și domnul director aici care poate să confirme, nici această centrală nu este 

nouă, o avem donată de la Bistrița Năsăud de acum 13 ani și în consultare cu specialiștii care au 

asigurat mentenanța s-a dat cu părerea că nu ar mai rezista mult.  

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: s-au prevăzut 

sume pentru expertiză tehnică, documentație de avizare a lucrărilor de intervenție și proiect tehnic 

pentru Castelul de Apă pentru a obține finanțare nerambursabilă. 

Domnul Primar: pentru exercițiul financiar următor în Programul Operațional Regional sunt 

prinse din nou monumente istorice. Noi, ca monumente istorice mai importante în Turnu Măgurele 

avem: muzeul și Castelul de Apă și am prevăzut la ambele întocmirea studiilor. 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: s-au prevăzut 

sume pentru restaurare monumente istorice din parcul Tudorică Dorobanțul. 

Domnul Primar: avem depuse spre finanțare documentații pentru toate parcurile, ați aprobat 

dumneavoastră, parcul de la hotel, parcul Tudorică Dorobanțul, parcul Mircea cel Bătrân, parcul de 

la gară și parcul Victoria. În două parcuri avem monumente istorice dar nu sunt eligibile și trebuie să 

le renovăm pe banii noștrii. Nu putem, dacă avem șansa să ni se aprobe finanțarea, să lăsăm 

monumentele nereabilitate și să renovăm parcul. 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: mai avem sume 

prevăzute pentru finalizarea utilităților la blocul ANL care se construiește, din zona magazinelor 

Kaufland și Lidl. Mai avem sume prevăzute la modernizarea instalațiilor de iluminat, contribuțiile 

noastre în proiectele obținute. 

Domnul Primar: avem două proiecte pentru care am obținut finanțare: iluminat 1 și iluminat 

2, prima parte. 

Domnul administrator public ing. Filip Mircea: 1300 lămpi. 

Domnul Primar: în a doua parte avem și ceva extindere și înlocuire de stâlpi. 

Domnul administrator public ing. Filip Mircea: 4 km și aproximativ 100 de stâlpi. 

Domnul Primar: și mai avem contribuția noastră. 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: sume pentru 

întocmire D.A.L.I. și P.T. la muzeu și la piață. 

Domnul Primar: da, încercăm și piața. Avem depus de aproximativ doi ani la C.N.I., suntem 

în lista sinteză dar, până în momentul acesta nu ne-a venit rândul. Dar, discutând cu firma de 

consultanță, se pare că ar putea să apară acum pe fonduri europene și astfel de obiective să fie finanțate 

și trebuie să-i facem documentația. 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: documentație 

pentru demolare clădire bibliotecă. Avem expertiză care ne-a recomandat demolarea. Avem 

contribuția noastră la proiectul cu reabilitare blocuri la asociația nr. 15. 

Domnul Primar: întrebarea a fost la proiecte și studii, nu neapărat detalierea de execuții 

bugetare. 

Domnul consilier local Petrescu Emil: exact. Lucrările la iluminat erau deja prinse la lucrările 

respective. La studii și proiecte am întrebat. 

Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: și la străzi. Mai 

avem o serie de străzi în municipiu care ar trebui reabilitate pentru care ar trebui întocmită 

documentația tehnică. 

Domnul Primar: mai avem, pentru ca să încheiem în totalitate centru, întrucât, prin programul 

Anghel Saligny, următoarele care trebuie să înceapă sunt străzile: 1907, Walter Mărăcineanu la care 

este contractul semnat, se lucrează la Mihai Eminescu. Următorul pachet este: strada Elena Cuza 

Vodă, strada Unirii, întrucât noi am depășit suma care ne-a fost aprobată prin programul Anghel 

Saligny, 10 milioane de euro pe municipiu atunci. Ne-a rămas strada paralelă cu strada Unirii și strada 

Rahovei, strada Cpt. Stănculescu, este o porțiune din strada Progresului, din cartierul Măgurele când, 

acum mulți ani în urmă, aproximativ 15 ani, când am reușit și am băgat apă și canal doar pe 

aproximativ 60% din lungimea ei și ulterior am turnat asfalt deci, strada este neîncheiată pentru că 

atunci când s-a băgat apă și canal, tot prin fonduri europene, unde am avut condiție distanța și pe 

această stradă s-a depășit distanța și acum vrem să o continuăm cu apă, canal și asfalt, care este din 

strada Libertăți până la strada Călărași. Mai era ceva? 
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Doamna ing. Mitrofan Mihaela – șef serviciu dezvoltare locală și investiții: documentația 

pentru obținerea avizului de la ISU pentru Policlinică. Și consultanță pentru viitoarele cereri de 

finanțare pe care intenționăm să le depunem. 

Domnul Primar: în această perioadă de primăvară încep să se scrie cereri de finanțare pe toate 

proiectele care sunt în dezbatere. Probabil că, până în vară, se vor publica ghidurile și ne-am gândit 

ce vom face, suntem la stadiul de pregătire: piața, cele două monumete istorice – Castelul de apă și 

muzeul, dacă apare ceva pe partea de infrastructură rutieră avem străzile, la policlinică dacă găsim pe 

fonduri europene pentru că este puțin mai dificil pentru că natura juridică este puțin diversificată este 

și proprietatea municipiului dar și proprietăți private, Liceul teoretic „Marin Preda”, dacă găsim ceva 

întrucât nu am putut să o introducem într-un program de eficientizare energetică pentru că expertiza 

a fost făcută acum 13-14 ani care indică necesitatea consolidării.  

   Nemaifiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 1, acesta fiind 

adoptat cu 16 voturi pentru.     

            Nemaifiind discuţii, domnul Preşedinte de ședință declară închisă şedinţa de consiliu. 

S-a încheiat prezentul proces verbal în două exemplare.         

 

 

      PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                SECRETAR GENERAL,                                               

                     Lambă Daniel                                               Jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

                                                                                      

                                                                                                                ÎNTOCMIT, 

                                                                                                       Cons. Preda Eugenia 

         

               

                 

 


